
Referat Grenledermøde torsdag d. 6. februar 2025
kl. 19.15 – 21.30 (senest)

Deltagere: Michael, Connie, Torben, Henrik, Regitze, Rose, MarƟn, Jens Ole, Bodil
Aĩud: Steen
Referent: Regitze

Emne Referat

Godkendelse af dagsorden Der ønskes at der kommer lidt flere detaljer på de emner, der ønskes 
diskuteret på dagsordenen. Det tages Ɵl eŌerretning

Bordet rundt
Hvor mange spejdere
Hvor mange ledere
Hvordan går det?
Noget vi kan gøre?
Mangler?

Familiespejd:
11 stk. og der er potenƟelt 5 på vej. Ledere: 5. det går godt, vi har det godt 
sammen.
Mikro:
16 spejdere 10 ledere. Vil gerne have flere spejdere. Laver snart “tag en ven
med Ɵl spejder”- dag. 2 nye ledere ind. Det er bare megahyggeligt. Det er 
forskelligt hvor folk hører om spejder henne. Det kører megagodt- det 
kører.
Ikke umiddelbart nye eŌer (H)Jultorvsarrangement 
Mini: 
12 stk. ca. 10 ledere.Har lige været på tur, det gik godt. Det var et 
diviarrangement- der er heller ikke mange minier i de andre grupper
Junior:
32 stk. 12 ledere. Har lige sagt farvel Ɵl Luke – Igen.Er blevet bedt om at 
komme når han har Ɵden Ɵl det- fuld Ɵd, i stedet for at være der lidt. Det er
vigƟgt med relaƟonerne Ɵl børnene, og derfor er det rart at man kommer 
konƟnuerligt

Har lige været på Polartur, der var rigƟg god stemning, det var fantasƟsk og
der var god stemning mellem lederne. Ledermæssigt set var det fedt.De 
andre grupper lider også af at der er få spejdere, og det mærkes også
hos spejderne.
Trop:
8 ledere, en på barsel, det svinger lidt i antal, men ca. 30 - 35 spejdere.
Klan:
10 akƟve, 9 inakƟve
Rose er stadig klanleder. Har ikke så meget spændende for Ɵden.
Følger deres eget program og taler meget om klan idenƟtet: Ritualer, 
tørklæder, arbejder på et kodeks iŌ. hvordan man er i klanen.
Der opfordres Ɵl at den ”nye” unge person, der gerne vil være leder, kan få 
lov Ɵl at være i klanen, for at få et blik på spejderarbejdet inden han bliver 
leder. Ellers går det godt. 

Rover:



16 medlemmer der har betalt.

Nogle mødes og laver nogle Ɵng, en gang imellem.

2 weekend i nov. Sølvøkseløb. Vi skal huske at informere tropsspejdere.

Der skal lige tales med bestyrelsen om konƟngentet.

Det er ok. Der sker lidt. Det er et plus at der stadig er nogle 
der kigger forbi

Alle grene opfordres Ɵl at få sleƩet de ledere der ikke er akƟv, eller 
ikke er ledere i grenen. Da vi betaler 400 kr Ɵl konƟngent, og det er 
noget af en udskrivning. Vi skal ikke give f.eks. julegaver Ɵl ledere der
ikke er akƟve. 

Hvordan går det med rekruƩering?
- spejdere
- Ledere
- hvad er behovet i grenen?
- mærkbar jul i Viborg?

Det er rigƟg meget de små grene der mangler spejdere. 
Får flere spørgsmål om at være leder. Det er godt. 
Vi holder på vores ledere. 
Målet er at have 20+ i alle grene. 

Jul i Viborg, effekt: Ikke som sådan iŌ. spejdere. MEN der har været god 
feedback fra kommune, Jul i Viborg, 
Meget mere fællessang, og andre akƟviteter som spejderne laver. 

Måske kan man fordele sig, så der er nogle fordelt på flere weekender fra 
alle grene. 

Det diskuteres, hvor mange gange vi skal være på Hjultorvet. 
Annoncering digitalt. Og alle de andre ideer. 

Der holdes møde ulƟmo februar i rekruƩeringsudvalget

Der er vide rammer. Det skal snakkes om senere. 

Det foreslås at vi kan henvende os bestemte skoler, oplev spejder for en 
dag. Det vigƟgste er bare at arbejde målreƩet.

Henrik deler at Nordre gerne vil være prøveklud. Her skal der være 
spejderakƟviteter! Henrik har en kontakt her- det kan udvalget tage med.

Det ville være fint at man Ɵlbød en mailliste Ɵl forældrene, med en ”må vi 
kontakte dig?” hvis det skal gentages sig på hjultorvet. 



HyƩer
- prioritering/ønsker

PH: 
Der bliver talt om madrasser. Dem vi har er gamle, klamme og trænger 
hårdt Ɵl en udskiŌning. 
LuŌmadrasser fra loŌ sender udvalget Ɵl genbrug nødhjælp. 
Ikke umiddelbart nogle ønsker. 
Fort Knox:
ToileƩer og vand.
Vej der kan køres på.
Der skal søges penge, når vi ved hvad projektet er-det skal beskrives, og 
skrive en ansøgning Ɵl forskellige fonde.

Der søges fonde eŌer den nye bestyrelse er nedsat. Vi venter på at høre 
hvem der kommer Ɵl at stå for det.

 Der ventes på mailadresser og kontakt mm.

 Vi må gerne bruge FK, men vi skal medbringe vand, og må ikke ikke grave 
ned..

Der skal søges Ɵl nye madrasser og petroleumslamper

 Både Mini og trop vil meget gerne bruge FK 

Blokhuset: 
Bedre toileƞaciliteter. 
Tegninger er i gang med at blive tegnet. 
Steen og udvalget arbejder på projektet.

Udvalget har holdt møde.

Junior skal på tur deroppe

Mikro vil helst være på Poulholm

Hvis vi skal have Gammelstrup, foreslås det at det er i en fond, så vi kan 
tjene på det, og ikke på samme måde som Blokhuset, under kommunen. 

Udvalg Spejdernes lejr 2026
Der drømmes om at have et udvalg som er dem der står for SL2026. 
Det KAN være grenledere, det kan også være et udvalg med en fra hver 
gren, men det bør være nogen som er klar Ɵl det kæmpe arbejde der er i 
det. 
Det er ikke alle grene der har lige stort behov for at tage på SL- eller det er 
ikke alle der er lige begejstret. Nogle overvejer om de skal tage på en lejr 
selv. 
Der er potenƟale for en god snak om deltagelse i SL. Der opfordres Ɵl at der
i grenene tales om deltagelse og muligheder herfor, og vende Ɵlbage Ɵl 
grenlederforsamlingen. 



EVT.
- Poulholm

- Samhørighed/fællesskab/forbilleder

- Fotos

- Nyt fra bestyrelsen

-Vi skal passe på hvem vi åbner op for, det er den der åbner, der har 
ansvaret.
Det foreslås, hvis der skal endnu flere ind, også i dagsƟmerne at der bliver 
monteret skydedøre i top og bund af patruljegangen.

Der ønskes KRAFTIGT et booking system, vi føler ikke vi hører noget fra 
bestyrelsen vedrørende deƩe, og er lidt utålmodige. 

Der ligger teltbund i lagunen. – Den skal vist ligges på plads.

Der sæƩes fokus på episoder hvor der ikke bliver talt så pænt - fra voksne 
Ɵl voksne.
Det ville være rart om man ikke talte grimt Ɵl hinanden- altså skældte 
hinanden ud. Spørg nysgerrigt. Tal pænt.

 

Det indskærpes, at vi er forbilleder: 
Vi er forbilleder, herude på Poulholm laver vi spejderakƟviteter, og som 
minimum har man spejdertørklæde på. Og uniform! 
Vi er forbilleder.

Alle grenledere skal tage et billede, som er med uniform og tørklæde Ɵl 
hjemmesiden, af alle ledere i deres gren. 
Alle billeder i grenen skal have ens baggrund.
Sendes Ɵl Bodil: bodil.waingunga@gmail.com eller messenger – SENEST d. 
1. marts 2025

Det ønskes at der er et fast punkt på grenleder-og ledermøde, at der var 
nyt fra bestyrelsen. 


